
Hou	Fællesforum/Lokalråd	for	Hou	og	Omegn	

Henvendelse	til	Hou	Fællesforum/Lokalråd:	Jon	Jensen,	formand		E:	markfoged@jensen.mail.dk	

Hou	d.	21.	juni	2023	

Referat	af	bestyrelsesmøde	i	Hou	Fællesforum	mandag	d.	12	juni	kl.	16.00	-	18.00.		

Tilstede:	Jon,	Poul,	Jan,	Eva,	Preben,	Bente	
	

1. Opfølgning	fra	sidste	møde:		
- Intet	at	bemærke.		

2. Siden	sidst	
Dialogmødet	med	kommunalbestyrelsen:	Kan	landdistriktsstrategien	medføre	mere	
borgerinvolvering.	

Deltagere:	Vagn,	Preben,	Jan,	Bente	

- God	stemning	til	mødet,	men	i	landdistriktsstrategien	mangler	der	en	præcisering	af,	
på	hvilke	områder	lokalrådene	skal	høres,	og	hvordan	det	skal	ske,	inden	vigtige	
beslutninger	træffes.	Det	er	fortsat	ikke	let	at	komme	i	snak	med	teknisk	forvaltning	og	
relationen	mellem	lokalråd	og	forvaltning	er	ikke	nævnt	i	strategipapiret.	

- Jon	har	tidligere	været	med	til	at	lave	et	mere	konkret	oplæg	til	landdistriktsstrategi	
sammen	med	andre	lokalråd.	Det	nuværende	landdistriktsstrategipapir	bærer	ikke	
præg	af	at	have	skelet	til	dette	oplæg.		

Møde	afholdt	med	de	øvrige	lokalråd.	

- Mødet	blev	afholdt	i	Medborgerhuset	i	Hou.		
- Jons	forslag	om	at	lokalrådene	hvert	år	skal	involveres	i,	hvilke	trafiksikkerhedstiltag	

der	skal	igangsættes,	fik	ikke	tilstrækkelig	opbakning	fra	de	øvrige	lokalråd.		

- Den	nuværende	koordinator	for	sammenslutningen	af	lokalråd	Jan	Kjærsgaard,	flytter	
til	Odder	og	der	skal	derfor	findes	en	ny	koordinator.		

Ansøgning	om	at	blive	`Årets	landsby	2023`.	
- Desværre	kan	Hou	ikke	ansøge	om	at	være	årets	landsby,	da	det	kun	er	landsbyer	med	

højst	1500	beboere	der	kan	søge.		

3.	Nyt	fra	fokusgrupperne	
Kyst/sti:	Forlængelse	af	kyststien.	
- Gruppen	afventer	stadig	et	møde	med	Bent	Nielsen,	inden	de	skal	til	at	tage	kontakt	til	

lodsejerne.		

Havnegruppen.		
- På	havnefokusgruppen	seneste	møde	drøftedes	primært	indretning	af	de	offentlige	

områder	på	havnen,	såsom	havnepladsen,	promenaden,	og	ikke	mindst	den	trafikale	
situation	der	vil	opstå.	Referat	fra	Havne-	og	trafikgruppens	fælles	møde	kan	ses	på	
Hou	Fællesforums	hjemmeside.		

Trafik:		
- Vi	overvejer	at	lave	en	nudging	kampagne	på	Strandgade,	ved	at	sætte	foldere	i	

forruden	med	henvisning	til	de	øvrige	parkeringsmuligheder	der	findes	i	Hou.		
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- Det	blev	aftalt	at	kontakte	Samsøfestivallen	og	Samsøfærgen	for	at	sikre	at	der	er	en	
parkeringsbeskrivelse	på	deres	hjemmesider.	Det	vil	Preben	tage	sig	af.		

- Bente	deltog	i	møde	med	Midttrafik	ang.	de	nye	Flexruter.	Fra	slutningen	af	juni	bliver	
det	muligt	at	køre	for	3	kr.	pr.	km	til	Odder,	hvis	der	køres	fra	eller	til	et	såkaldt	
knudepunkt.	Odder	kommune	har	valgt	ikke	at	have	et	knudepunkt	i	Hou	eller	de	
andre	landsbyer,	da	det	ellers	ville	betyde,	at	det	ville	blive	dyrere,	at	blive	afhentet	på	
adressen.		

Oplevhou:	
- Der	efterlyses	2	evt.	3	nye	redaktører	til	at	skrive	om,	hvad	der	sker	i	Hou	og	omegn.		

Bosætning:		

- Hou	fællesforum	vil	tage	fat	i	kommunen	for	at	sikre,	at	der	sker	fortsat	udstykning	af	
nye	grunde.		

Grønt	Fokus:		
- Ønsker	at	lave	en	række	arrangementer	bl.a.	6	spis-grøn-suppe	i	medborgerhuset.	Dels	

for	at	samles	om	det	grønne,	og	også	for	at	skabe	liv	i	medborgerhuset.	Der	var	
kommet	en	ansøgning	om	støtte	på	5000	kr.	til	dette	arbejde.	Der	blev	bevilget	3000	kr	
til	en	foredragsholder.		

- Jon	har	videregivet	ønsket	om	en	bøgehæk	ved	parkeringsplads	på	Søndergade.	Den	er	
plantet	og	området	begynder	at	se	bedre	ud.		

Stenrevsgruppen:	

- Arbejdet	med	at	udlægge	stenrev	i	havet	ved	Hou	begynder	i	uge	24/25.	De	mangler	
dog	fortsat	sten,	for	at	arbejdet	kan	færdiggøres.		

Sol	&	Vind	i	Hou		

- har	holdt	et	positivt	dialogmøde	med	Fjernvarmeværket,	og	der	vil	blive	afholdt	et	
møde	igen	i	august.		

	4.				Økonomi.		
- Kassereren	har	næsten	1,5	millioner	på	kontoen.	Det	er	dog	mest	Stenrevsgruppens	

penge.	Hou	Fællesforum	har	79.976	kr.		

5.			Diverse	
- Hou	Fællesforum	har	valgt	at	sende	et	høringssvar	vedrørende	Lokalplan	5037	for	Hou	

Lystbådehavn.	Teksten	findes	som	bilag	efter	dette	referat.		

6.				Næste	møde:	
- Afholdes	21	august	2023	kl.	16.00	i	Hou	Hallen.	

	
Med	venlig	hilsen	Bente	(ref.)	

Hou	Fællesforum/Lokalråd	for	Hou	og	Omegn.	
	

	
-	Bilag:	Høringssvar	om	Lokalplan	5037	 	
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Høringssvar	til	Lokalplan	5037	for	Hou	Lystbådehavn	

Hou	Fællesforum	spillede	en	meget	aktiv	rolle	i	udarbejdelsen	af	Odder	Kommunes	
parkeringsstrategi.	Vi	havde	mange,	konkrete	ideer	og	kommentarer	til	administrationens	
forslag.			

Ikke	alle	vores	forslag	kom	med	i	den	endelige	parkeringsstrategi,	men	vi	fik	sat	nogle	
markante	aftryk.	Et	af	de	aftryk	var,	at	det	rekreative	areal	ved	Strandgade	ikke	skulle	
anvendes	til	parkering.		

Vi	er	derfor	meget	forundrede	over,	at	området	nu	optræder	som	parkeringsareal	i	forslaget	
til	lokalplan	5037.	

		

Hou	Fællesforum	opfordrer	til,	at	Byrådet	holder	fast	i	parkeringsstrategien	fra	2021,	og	
fjerner	lokalplanens	udlæg	af	området	til	sæsonparkering.	

	
Vi	opfordrer	også	til,	at	Odder	Kommune	husker	Hou	Fællesforum	som	dialogpartner,	når	der	
planlægges	for	væsentlige	ændringer	i	Hou.	

	
Mvh	

Hou	Fællesforum	


